
 

Introduction 
The Scholarship concept was first introduced to Kuwait Oil Sector in 2005/2006. It 
provides scholarships to various academic majors which serve Kuwaiti national oil sector 
employees. We work in collaboration with the Ministry of Higher Education and culture 
offices across the globe. To better serve our employees we provide them with high ranked 
applicable universities internally and externally, in order for them to obtain a higher 
degree. Investing in our employees will not only benefit the employee himself, it will have 
its positive return on us as well. 
Scholarship division serves all k-company sectors from within KPC, under the Human 
Resources and Training Sector, in Planning and Training Projects Department, Training 
and Knowledge management division. 

 
Purpose 

Encourage Kuwaiti national oil company employees to obtain higher degrees in various 
majors according to the sector’s needs, and work environment. Degrees include; 
bachelors, masters, and PhD. 

 
Beneficiaries 

Kuwaiti national oil sector employees that meet all the requirements. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 نبذة مختصرة عن نظام البعثات والإجازات الدراسية لموظفي القطاع النفطي

  على موظفي  2005/2006تم العمل بنظام البعثات في مؤسسة البترول الكويتية اعتبارا من السنة المالية

ت الأكاديمية التي تحتاجها المؤسسة والشركات النفطية، ويتم القطاع النفطي وذلك في جميع التخصصا

التعاون ما بين مؤسسة البترول الكويتية ووزارة التعليم العالي والمكاتب الثقافية لإرسال موظفي القطاع 

النفطي إلى أفضل الجامعات الأكاديمية الأمر الذي يساهم في رفع المستوى العلمي للموظفين المبتعثين 

  .النفطي بشكل عام والموظف بشكل خاصوبالتالي يعود بالنفع على القطاع  للدراسة

  يتم الاشراف على تطبيق نظام البعثات والاجازات الدراسية لموظفي القطاع النفطي من قبل ادارة الموهبة

 والمعرفة ضمن قطاع التدريب في مؤسسة البترول الكويتية.

 

 الهدف من النظام

 الموظفين الكويتيين على رفع مسجججججتوياتهم التعليمية وذلك بالحصجججججول على الشجججججهادة الدراسجججججية  تشججججججيع

للدرجات العلمية )البكالوريوس/ الماجسججججججتير/ الدكتوراك  وذلك فيما يتعلق بطبيعة عمل الموظف/ العامل 

 .وحسب حاجة القطاع النفطي

 

 المستفيدين من نظام البعثات والإجازات الدراسية

 وظفين/ العاملين الكويتيين في القطاع النفطي مع استيفائهم لجميع الشروط الخاصة بالتقديم على جميع الم

 .النظام

 
 
 
 
 


